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Dezbatere privind desfiintarea SIIJ | Reprezentantii ONG-urilor cer un calendar de

transmitere a proiectului în Parlament

Ministerul Justitiei a organizat, miercuri, o dezbatere publica asupra  proiectului de lege privind

desfiintarea Sectiei pentru investigarea  infractiunilor din Justitie, precum si pentru modificarea si

completarea  unor acte normative în domeniu. 

Ministrul Justitiei, Catalin Predoiu, nu a participat la discutii,  ministerul fiind reprezentat de un secretar de stat si

specialisti care  au luat parte la elaborarea proiectului.

Participantii au purtat masti pe fata si au respectat regulile de  distantare sociala, dezbaterea fiind transmisa pe

pagina de Facebook a  MJ.

Reprezentantii unor organizatii neguvernamentale au solicitat ca acest  proiect sa fie trimis imediat spre dezbatere

în Parlament si au reprosat  reprezentantilor MJ ca nu au un calendar concret în acest sens.

De asemenea, reprezentantii ONG-urilor au solicitat eliminarea  "superimunitatilor" pentru magistrati, introduse de

MJ în acest proiect.  Este vorba despre o prevedere din proiect care stipuleaza ca punerea în  miscare a actiunii

penale fata de un judecator sau procuror se face cu  autorizarea prealabila a procurorului general, iar trimiterea în 

judecata a judecatorilor si procurorilor se încuviinteaza de Sectia  pentru judecatori sau, dupa caz, de Sectia pentru

procurori din CSM.

Discutii aprinse au fost si în legatura cu modul în care vor fi  transmise, pe cale administrativa, dosarele de la SIIJ

la DNA, DIICOT si  celelalte parchete.

"Interesul maxim este revenirea la DNA. Este perfect. Nu intereseaza pe  nimeni. Ăsta a fost interesul maxim si

asta a fost durerea majora -  faptul ca DNA nu mai are în solutionare faptele savârsite de magistrati.  Înteleg ca

resuscitam pur si simplu, nu stiu în ce forma, le perfuzam,  articole din Codul de procedura penala privind

competentele", a spus o  procuroare care a reprezentat Asociatia Procurorilor din România.

Reprezentantii MJ nu au putut oferi un calendar privind momentul în care  proiectul va fi transmis Parlamentului si

au dat asigurari ca vor tine  seama de sugestiile si observatiile facute în cadrul dezbaterii.

"Rolul dezbaterii publice este sa colectam toate sugestiile si  propunerile. În cazul în care solutiile identificate de

noi sunt gresite  si primim propuneri si observatii, prin care se urmareste îndreptarea  sau ni se semnaleaza greseli,

relansam toate solutiile", a spus un  reprezentant al MJ.

Asociatia "Forumul Judecatorilor din România" si Asociatia "Initiativa  pentru Justitie" au anuntat marti ca

reprezentantii lor nu vor participa  la aceasta întâlnire, sustinând ca demersul MJ nu este unul ''coerent  si serios".

"Consideram ca demersul nu este unul coerent si serios, cât timp  ministrul Justitiei a anuntat ca nu se va trimite în

Parlament acest  proiect, pâna când nu va exista o majoritate favorabila adoptarii sale,  respectiv ca desfiintarea

SIIJ nu este posibila în acest moment, din  cauza configuratiei politice a Parlamentului, subscrisele asociatii  fiind

exclusiv sustinatoare ale unui sistem judiciar independent într-un  stat de drept si nedorind sa se implice în

activitati desfasurate  într-un an electoral si care pot induce în eroare partenerii europeni cu  privire la presupusele

eforturi pe care autoritatile române le-ar  depune în scopul remedierii aspectelor criticate la unison din legile 

Justitiei", au transmis cele doua asociatii într-un comunicat de presa.
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